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Algemene beschouwingen. 
Weert, 2 november 2016 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
Beste inwoners van Weert,  
Ongeveer een jaar geleden mocht ik namens DUS Weert de 
beschouwingen bij de begroting 2016 voorlezen en kritische 
kanttekeningen plaatsen bij alle bezuinigingen die op ons afkwamen. 
Ruim 7 miljoen euro was het tekort. En alle zeilen moesten worden 
bijgezet om de begroting sluitend te krijgen. Pijnlijke bezuinigingen die 
opnieuw heel veel flexibiliteit en begrip van onze inwoners zouden 
vragen. Bezuinigingen waar we toen en ook met de wetenschap van nu 
niet echt gelukkig mee waren.  
Het afgelopen jaar is het de mensen achter DUS Weert wederom heel 
duidelijk geworden dat de grootste waarde zit in de Weerter 
Samenleving, dat is de grootste rijkdom.  
Dit gegeven is leidend  voor ons of anders gezegd er is maar een 
prioriteit: 
 
WAT IS GOED VOOR  DE  INWONERS EN VOOR WEERT ? 
 
U heeft laten zien in diverse burgerinitiatieven dat u bereid bent om mee 
te denken en te werken. U heeft ons gevoed met uw opmerkingen en uw 
kritische kanttekeningen. En langzaam stapje voor stapje gaan we terug 
naar de enige waarheid: 
 
DE POLTIEK IS ER VOOR DE MENSEN EN NIET DE MENSEN VOOR 
DE POLITIEK! 
 
 
Wij zijn nu een jaar verder en de financiën zien er, mede dankzij zware 
bezuinigingen en de positieve invloed van de september circulaire, goed 
uit. Als iets positief is mag je ook weer keuzes maken, welke prioriteiten 
(knelpunten) wil je aanpakken. De wensen kun je beter nog even op het 
verlanglijstje laten staan. Eerst dat proberen op te lossen wat knelt. 
 
DUS Weert hoopt samen met de collega fracties de juiste keuzes te 
maken voor u, de inwoners en voor Weert. 
 
 
 
 
 
 
 



Een meerjarig sluitende begroting is een mooi resultaat. Een positief uitvallende 
septembercirculaire is mogelijk nog mooier. Ja, het afgelopen jaar zijn er pijnlijke 
keuzes gemaakt om de financiën op orde te krijgen.  
Hoewel de begroting een positief saldo laat zien zijn er wel een paar kanttekeningen 
te plaatsen bij de wijze waarop uiteindelijk dit positieve resultaat is ontstaan.  
 
Ter dekking worden een aantal incidentele gelden gebruikt zoals de boekwinst 
verkoop panden van € 750.000 en de stelpost vangnetregeling van € 200.000. Ook 
wordt het voordeel WMO oud  (hulp in de huishouding) ter grootte van € 489.000 
door een daling van de lasten m.b.t. de oude taken WMO, ingezet. DUS Weert ziet 
graag dat dit bedrag wordt toegevoegd aan de reserve Sociaal Domein. Als het nodig 
mocht zijn moet dat geld kunnen worden besteed waar het voor was bedoeld.  
(oormerken) 
 
Amendement WMO oud. 
 
 
De bezuinigingen op het groen hebben de gemoederen bezig gehouden. Weert de 
groenste regio van de wereld! En dan een grote bezuiniging op groen! Hoe kon dit 
gebeuren? De hele raad vroeg zich vorig jaar tijdens de begrotingsbehandeling af 
wat de gevolgen zouden zijn van deze bezuiniging. De inwoners kwamen massaal 
op voor het behoud van het groen. Het was een goed plan om de inwoners te laten 
participeren. Maar uiteindelijk bleek de ingeslagen weg door tal van factoren niet de 
juiste. De plannen die al vaststonden, onduidelijkheid in de plannen en de tekeningen 
zorgden voor nog meer onrust. Terugkijkend op dit proces moet DUS Weert stellen 
dat ondanks alle goede bedoelingen dit absoluut geen schoonheidsprijs verdient. En 
buiten dat heeft dit hele proces al ruim € 50.000 gekost. DUS Weert is van mening 
dat deze bezuiniging helemaal moet worden teruggedraaid.  
Groen zorgt voor: 

• Een gezonde woon- en leefomgeving 
• Een positieve invloed van groen, zeker nu de klimatologische omstandigheden 

veranderen, mogen we dit niet negeren 
• Een evenwichtige fauna  
• Een duurzame gemeente, met oog voor groen en ecologische waarden 
• Een positieve invloed op de gezondheid. 
 

Voor DUS Weert is een bezuiniging op groen veruit de slechtste bezuiniging. 
 
Amendement onderhoud openbaar groen. 
 
  
Prioriteiten. 
In de prioriteiten lijst zien wij een aantal prioriteiten waarbij er sprake is van 
cofinanciering. De vraag die wij hebben is: 
Als het College de cofinanciering niet binnenhaalt wat dan?  
 
Prioriteit 1 
Het Waterfront wordt opgevoerd als prioriteit. DUS Weert wil deze prioriteit 
schrappen. Wij vinden het nu niet verstandig om in dit gebied al een totale 
herinrichting te laten plaatsvinden. Er zijn nog meer ontwikkelingen in dit gebied. 



Zoals plannen aan de Werthaboulevard naast Ceres en de mogelijke vestiging van 
een hotel op centrum noord. Alleen omwille van de BDU subsidie dit gebied op de 
schop nemen gaat ons te ver. Voor DUS Weert heeft dit absoluut geen prioriteit, het 
is geen knelpunt. 
 
Amendement prioriteit 1 Waterfront. 
 
 
Prioriteit 3 en 19 
Renoveren van het Jacob van Horne museum en versterking centrumfunctie voor de 
regio.  
DUS Weert is met u van mening dat we in onze stad moeten durven investeren. 
Maar we mogen daarbij de leefbaarheid in onze wijken en kerkdorpen zeker niet uit 
het oog verliezen. Dit zijn de parels van het parelcollier! Maar al lezende in de 
begroting wordt hier met geen woord over gerept. Jammer want zonder deze wijken 
en kerkdorpen is Weert niet compleet. De leefbaarheid in totaal Weert is een 
prioriteit. Hoe komt het dat er niets over de kerkdorpen en wijken in de begroting is 
opgenomen? 
De visie op het stadshart geeft een doorkijk hoe de stad er zou kunnen uitzien. DUS 
Weert is van mening dat niet alleen winkels en horeca de aantrekkelijkheid van een 
stad bepalen. De totale beleving bepaalt de aantrekkelijkheid. Daar hoort voor ons 
een museum bij. De onlangs gepresenteerde museum visie dragen wij een warm 
hart toe. Laat de geschiedenis van Weert  binnen en buiten herleven. De inwoners 
kunnen aan de geschiedenis, middels “story telling” een essentiële bijdrage leveren, 
bijv. de legers van Napoleon in Stramproy, de grenskerk in het Weerter Bos, de 
Galgenberg op Leuken en nog veel meer. Dit alles vormt dan het parelcollier van 
Weert. 
 
 
Prioriteit 4. 
Verhoging fonds onderwijshuisvesting. In 2013 is in verband met de afwaardering 
van het grondbedrijf 10 miljoen euro uit het fonds onderwijshuisvesting gehaald. Op 
nadrukkelijke vragen van de raad, heeft het College toen verzekerd dat dit geen 
gevolgen zou hebben voor het fonds onderwijshuisvesting. Wat schetst onze 
verbazing: nu wordt voor de komende jaren telkens een grote verhoging voorgesteld. 
In de toelichting op pagina 23 staat zelfs dat de noodzakelijke verhoging vanaf 2012 
is uitgesteld. Hoe kan dit rijmen met de verklaring uit 2013? Welke omstandigheden 
hebben zich na 2013 voorgedaan, die toen niet voorzienbaar waren, die een 
verhoging noodzakelijk maken? 
 
 
Prioriteit 6. 
De stelpost verkeer en vervoer is bedoeld om in te zetten voor knelpunten. Een van 
de knelpunten is het ontbreken van een zebrapad op de Graafschap Hornelaan 
tussen de Wittevrouwenstraat en de Vogelsbleek. Om de veiligheid voor de 
voetgangers te optimaliseren is dit zeker geen overbodige luxe. Vooral met het oog 
op de aanwonenden en de opening van van Hornehoof in 2017 
 
Motie prioriteit 6 stelpost verkeer en vervoer aanleg zebrapad. 
 



 
Prioriteit 21. 
Cultureel lint. DUS Weert is net als Weert Lokaal van mening dat de subsidie van € 
25.000 dient te gaan naar de Stichting Cultureel Lint. Wij steunen het amendement 
van Weert Lokaal. 
Wij vragen ons echter wel af of op termijn de subsidie kan komen te vervallen zonder 
dat dit evenement verdwijnt.  
Dit brengt ons bij de post stadspromotie. Uit uw antwoord op de vragen blijkt dat er 
ruim € 250.000 beschikbaar is gesteld. € 90.000 voor onderzoeken. De vraag rijst 
dan welke onderzoeken dit betreft. Daarnaast is er nog de post 
Centrummanagement van € 119.401 en Evenementenbudget van € 42.900. Het is 
wenselijk om de raad in 2017 een evaluatie voor te leggen waaruit blijkt wat de 
uitgaven concreet hebben opgeleverd. 
 
 
Handhaving. 
Handhaving in de openbare ruimte is niet het sterkste punt in het gemeentelijk beleid. 
Door een minder florissante financiële positie is hier niet meer in geïnvesteerd. 
De gevolgen zien we iedere dag. De ergernis neemt toe. DUS Weert is van mening 
dat het College te vaak zegt: het gedrag van mensen kun je niet veranderen. Hoewel 
dit deels waar is, moet je mensen op hun gedrag aanspreken en structureel toezien 
op naleving van de regels. Wij willen extra middelen beschikbaar stellen voor de 
handhaving in de openbare ruimte. Bijvoorbeeld foutparkeren in de wijken maar ook 
fietsen op de promenades. Wat dit laatste betreft zonder handhaving is het beter om 
fietsen toe te staan op de promenades. 
DUS Weert vraagt het College in overleg te gaan met de politie ten einde ook 
frequenter op snelheid te controleren. Op tal van wegen en straten wordt de snelheid 
structureel overschreden. 
 
Motie snelheidscontrole 
Motie handhaving openbaar gebied 
 
Amendementen 
Wij dienen een amendement in om een jaarlijkse bijdrage van € 2.000 toe te kennen 
aan de stichting VAC. Samenwerking met PGW is een vereiste.  
Wij dienen een amendement in om € 17.000 beschikbaar te stellen aan de 
Molenstichting Weerterland teneinde een sanitaire voorziening en keukenblok aan te 
kunnen leggen bij de Sint Jans Molen in Stramproy. 
 
 
Een paar opmerkingen en vragen: 
Met verbazing lezen wij dat er € 720.000 voor het ouderenbeleid wordt uitgegeven. € 
500.000 hiervan gaat naar Punt Welzijn. Welke doelstellingen zijn aan dit bedrag 
gekoppeld? En is dit meest efficiënte manier om het ouderenbeleid binnen Weert te 
regelen? Is er überhaupt een integraal ouderenbeleid ( de laatste 55+ monitor 
dateert van 2008)? 
 
De subsidie op volksfeesten bedraagt  € 76.000. Carnaval valt onder deze post. Wie 
krijgt subsidie en waarom en waarvoor? 
 



Kijkend naar de 10 grootste financiële risico’s hopen wij dat deze aan de gemeente 
Weert voorbijgaan. Met een totaal van € 15.970.000 is dit iets waar zeer goed op 
moet worden gestuurd. DUS Weert is van mening dat de Raad regelmatig moet 
worden geïnformeerd over de stand van zaken. 
 
Hoe staat het met de afspraak van 2016 inzake het SCF volwassenen wordt deze in 
2017 gecontinueerd? DUS Weert is hier een voorstander van maar constateert dat 
dit bedrag nergens is opgevoerd. 
Waarom is er nog geen haast is gemaakt met een andere aanpak t.a.v. verkoop 
kavels bedrijventerrein Kampershoek 2.0? Zou een gezamenlijke aanpak met 
Nederweert soelaas kunnen bieden? 
Het bedrag voor de  parkeerinkomsten is erg hoog. De wens is de vader van de 
gedachte maar is dit wel verstandig? 
Samenkracht en participatie € 2.116.800. Hoe gaat u dit vorm geven? 
 
Resumerend: 
DUS Weert is van mening dat: 

• bestrijding van armoede hoog op de agenda van de gemeente Weert moet 
blijven staan;  

• een aanzet moet worden gegeven voor een aantoonbaar betere communicatie 
richting de inwoners;  

• de inwoners die zorg nodig hebben, de juiste zorg krijgen; 
• burgerparticipatie een plek krijgt die er toe doet, niet voor de vorm maar vanuit 

de overtuiging;  
• de net gestarte cultuuromslag binnen de organisatie, genaamd WinD, moet 

aanzetten tot anders denken anders doen (met de focus op de inwoners); 
• het duurzaamheidbeleid naast de kleinere projecten verder doorpakt met 

grotere initiatieven; 
• de leefbaarheid in de kerkdorpen en wijken op de politieke agenda moet 

blijven staan;  
• alle verenigingen de gemeente moeten kunnen blijven zien als partner;  
• de gemeente samen met de ouderen moet gaan voor een integraal 

ouderenbeleid, gebruikmakend van de kennis en de expertise van de 
ouderen; 

• de raad in de besluitvorming moet kijken naar wat hebben de inwoners en 
Weert nodig. 
 

Tot slot een woord van dank aan de dames en heren van de facilitaire dienst, het 
ambtelijk apparaat, de beveiliging, de griffie en de collega raadsleden en het college.  
 
DUS Weert gaat voor: 
 
SAMENWERKING OP ALLE FRONTEN DAT IS HET ENIGE WAT 
VRUCHTEN AFWERPT! 
 
 
 


